
Formandens beretning: Dato-sorteret begivenhedskæde til årsberetning 2023: 
 
(Medlemsliste primo 2023 – ca. 55 foreninger)  
 
……………………………………………… 
I februar ´22 ansatte vi med stor begejstring Liv som ny centerleder. Hun fik overdraget en 
skrøbelig butik, selv om vikaren Helle havde gjort et kæmpearbejde for at få sat system i tingene. 
Helle fandt vi via Ute…som dermed endnu engang var støttepædagog og med sit netværk måtte 
redde centeret fra kaos.  
 
Liv startede i marts og fortsatte indsatsen og satsede meget på at lære foreningerne at kende og 
især på at få genetableret et tæt forhold til forvaltningen…som regel via Kirsten Nissen, der var til 
stor hjælp. 
 
10. marts afholdt vi generalforsamling med Liv som ny leder. Da Else havde besluttet ikke at 
fortsætte, måtte vi prøve at køre videre med eksisterende kræfter. Birte overtog formandsposten 
og Poul Erik næstformandsposten. 
 
I starten af maj måned tabte bestyrelsen atter pusten lidt, da Liv meddelte at hun var gravid, men 
vi fandt heldigvis hurtigt en barselsvikar – Ditte Madvig Evald, der kunne starte først i juli og køre 
parallelt med Liv frem til sidst i august. 
Birte trak sig desværre samtidigt ud af bestyrelsen, så Poul Erik blev fungerende formand. 
Det blev besluttet at afholde ekstraordinær Generalforsamling hurtigst muligt mhp. at finde ny 
bestyrelsesmedlemmer. 
Inden Ditte kom, fandt jeg ud af, at min senere næstformand er ligeså stærk og stædig som jeg selv 
er….sammen flyttede vi det gamle skrummel af en monsterprinter op på en trailer og ud på 
genbrugsstationen…alt imedens Liv trippede nervøst rundt – tydeligvis bekymret for vores gamle 
liv og lemmer – uden i sagens natur at kunne hjælpe ret meget til. 
……FC har nu fået en ny superprinter og tak for det!  
 
Sommeren forsvandt og med den også Liv. Ditte var allerede fint kørende og bestyrelsesarbejdet 
kunne normaliseres lidt efter en brainstorming omkring vore opgaver og strategien. 
Vi fik sågar atter holdt et samarbejdsmøde med Frivillighedsrådet og sidst i august talt med 
SelvhjælpSydvest om muligheder/ønsker mht. evt. at flytte sammen/dele kontor og medarbejdere 
mm.  
Da forvaltningen allerede da var i gang med at forberede et større kommissorium omkring en 
omlægning af frivilligheden generelt i hele kommunen og på tværs af forvaltningssiloer mm. 
enedes vi om at afvente resultaterne derfra. 
 
I september kiggede Ditte og jeg på stationen i Skærbæk som muligt hjemsted for Frivilligcenteret 
fremover sammen med lokalrådet. Også det blev skrinlagt aht. kommissoriet og den ny struktur. 
 
Ditte var allerede i sensommeren stærkt i gang med at forny vores hjemmeside og vores Facebook-
side. Der blev udsendt nyhedsbreve og ugebreve og kontakten til forvaltning og foreninger blev 



opretholdt løbende. Derudover deltog vi i Årets Forening-arrangement, Frivillig Fredag og aftalte et 
kommende tilbud om kursus i Fritidsportalen...en portal alle §79-ansøgere fremover skal benytte.  
 
I september var hun så vidt, at hun kunne besøge foreningerne med tilbud om hjælp til portalen, 
samt Frivillighedsrådet for at fortælle om sin dagligdag. 
 
Vi søgte løbende efter emner til bestyrelsesmedlemmer…de skulle helst imødekomme drømme-
behov som : Idérig = løsningsorienteret-Handlekraftig-Teamplayer-Lydhør-lyst til udviklingsarbejde 
over længere tid-tid og overskud–og lyst-til at deltage aktivt-Vedholdenhed–pålidelig deltagelse- 
…og Humor! 
…så den 12. oktober fik vi Bent Olling ind som nyt medlem (Tak Annette!!:-) Formelt valgt ind på 
ekstraordinær generalforsamling i november 
 
… og i oktober så vi på strategien, som Ditte havde lavet udkast til. 
… og sidst i oktober fødte Liv en lille pige…måske en kommende frivillig? 
… og i november tog leder og formand på CFSA strategikursus i Odense og blev kloge. 
… og i november tog leder og formand til det først møde i ”ny Struktur-kommissoriet” med       
    repræsentanter fra Frivillighedsrådet, Selvhjælp Sydvest og forvaltningsfolket (Sund mm.) 
… I november /december havde Ditte sågar en praktikant (Tanja), der var uovertruffen i  
    hjemmeside-kreationer, så nu blomstrer det og tiltrækker alle. 
… og endelig fik Ditte så dermed frigjort tid til at færdiggøre centerets udviklingsplan. 
- og 30. november afholdt vi så en ExtraOrdinær GF i Bøgely – mhp. at opgradere bestyrelsen…og 
det lykkedes sandelig at få Jutta Bargum-Stein fra Sozialdienst Løgumkloster (Rømø) ind som 
bestyrelsesmedlem og Jytte Evald fra lokalrådet i Skærbæk ind som suppleant……så nu var 
bestyrelsen atter funktionsdygtig og lovlig ….også selvom Birgitte Lange allerede havde måttet 
melde ud flere gange (vi giver ikke så let slip), at hendes arbejds- og uddannelsessituation ikke 
længere kunne tillade hende at være så engageret i bestyrelsesarbejdet. Det er vi rigtigt kede af, da 
Birgitte altid var god for klare og logiske holdningere til opgaverne….men, hvem ved, måske vender 
hun stærkt tilbage senere. 
 
I december havde vi første bestyrelsesmøde med ”de ny”. 
 
2023….kom, og i januar mødtes kasserer Tage Sørensen og jeg med Liv mhp. at afklare  og 
tilrettelægge hendes tilbagevenden til det pulserende FC-kontor. 
Derefter mødtes vi med Ditte for at afklare hendes ønsker og situation omkring hendes fremtid i 
Frivilligcenteret.  
Da vi er meget glade for begge og tror på, at der er rigeligt med opgaver derude til begge, har vi 
foreløbigt besluttet at henstille til bestyrelsen, at der køres parløb med begge resten af 2023.  
Den periode skulle så gerne vise, om det er den løsning vi kan og vil fortsætte med. 
 
30. januar tog Ditte og jeg med Kommissoriet på besøg i Århus, Silkeborg, Vejen for at se deres 
frivilligcentre, få oplæg, stille spsm. etc. For at få et indtryk af deres verden og løsninger. 
Det var en oplevelse af karat. På én dag tre vidt forskellige centre med samme formål og drømme 
og divergerende løsningsmodeller… men først og fremmest tre højaktive og sprudlende centre 
med god plads til at huse aktiviteter og foreninger. 



 
06. februar var Ditte og jeg  (+ godt 30 andre…og Erik !) til visions-seminar i Skærbæk-hallen vedr. 
Velfærdsbolig-strategi. En helt anden boldgade…og så alligevel også en gade der fører til frivillighed 
og borgernære indsatser. Spændende arrangement. 


